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5. Jedine Kristus je našim Spasiteľom 
 
   
        Nič na svete nedeje sa náhodne, všetko sa deje podľa plánu a vôle Toho, ktorý je Pánom 
neba a zeme. Tak „ keď prišla  p l n o s ť   č a s u poslal Boh Syna svojho, narodeného zo 
ženy, narodeného pod zákonom, aby vykúpil tých, čo sú  pod zákonom, aby sme prijali 
synovstvo /Gal.4,4-5/  
 
        Aby sme poznali, že Boh hriešnikov vyhnaných z raja, ktorí  stratili spoločenstvo 
s Bohom a ocitli sa sirotami ako vtáčatá vypadnuté z hniezda a boli vydané na zahynutie, 
týchto sa ujíma Boh, ktorý je Láska.  A“ tak Boh miloval svet, že svojho jednorodeného Syna 
dal, aby nik, kto verí v Neho nezahynul, ale mal večný život...“ To sme poznali a poznávame 
cez Písmo sväté.  

Zase keď prišla p l n o s ť   č a s u , krátko  pred narodením Martina Luthera, 
v Nemeckom Mainzi poslal na svet Boh Johana Gutenberga, vynálezcu kníhtlače, aby  Martin 
Luther dostal do rúk v kníhtlači reflektor, ktorým mohol zamieriť  lúče  svetla na posolstvo 
života a smrti, ktoré osvietilo Lutherovo srdce. A toto posolstvo, túto živú a mocnú pravdu 
mohol aj za Gutenbergovej pomoci rozniesť všetkým národom sveta.Posolstvo Písma 
svätého.  (Upozorňujem !!!   Keď Luther pribil svojich 95 na dvere Zámockého chrámu  vo 
Wittenbergu  bol 33 ročný, 31.okt.1517.  O 10 dní, 10 novembra mal 34. narodeniny).  

Nie nadarmo mnohí poprední duchovia, keď boli dotazovaní, pred vstupom do tretieho 
tisícročia, na najväčšiu osobnosť druhého tisícročia, touto osobnosťou označujú Martina 
Luthera. Keď Luther na sneme vo Wormse obhájil svoje posolstvo reformácie a on nechcel 
založiť samostatnú cirkev, on chcel cirkev len reformovať, aby sa navrátila k Písmu, aby sa 
očistila od nánosu.. Cirkev však poviazaná tradíciou aj preto, že sa šírila len ústnym podaním 
a posolstvo Biblických kníh sa len prepisovalo, toto  ústne  posolstvo dostalo rôzne varianty 
a rôzne interpretácie. Tak vznikala tradícia, zaužívaný zvyk, železná košeľa, ktorá bola a je 
nie raz v rozpore s posolstvom Biblie.  

Biblia nepožaduje celibát kňazov. Naopak. Hovorí : - Biskup má byť bez úhony, 
jednej ženy muž...(1.Tim.3,2a) Tak je to aj s problémom pôstu - Nie je hriech, čo ide do 
človeka, ale čo ide z človeka.  

Rôznymi podaniami vznikla tradícia aj Marianskeho kultu doteraz silne 
praktizovaného v cirkvách, kde neprenikla reformácia. Tak je to v cirkvi rímskokatolíckej aj 
v pravoslávnej. Podľa vyjadrenia cirkevného historika a sídelného Nitrianskeho katolíckeho 
biskupa je na Slovensku dve tretiny katolíckych kostolov zasvätených Panne Márii. My 
evanjelici vieme, že jedine Ježiš Kristus prišiel na svet, aby spasil hriešnikov. Teda jedine 
Ježiš Kristus je našim Spasiteľom. My si Pannu Máriu ctíme ako matku Pána Ježiša, ale sa 
k nej nemodlíme. Tak to hlásal apoštol Pavel, tak to zdôrazňoval Martin Luther a tak to 
vyznávame aj my dedičia Lutheroví.  

My neprinášame a nemusíme prinášať obete Pánu Bohu. A to je jedinečné, že za nás 
sa obetoval sám Boh v Ježiši Kristu a táto obeť je naveky platná. Ňou sme vykúpení a spasení 
vierou. To je večne živý odkaz reformácie.  
 
 



 
Znovu si musím pripomínať Luthera a klásť si otázku:  
            
           - Keď stál si potom vo Wormse, 
              pred snemom, pred cisárom 
              a pravdy Písma hájil si, 
              sám jeden s ľudským hlasom, 
 
              bol si sám? Jeden ? Neverím. 
              Za tebou veľmoc stála 
              a na oblaku sedel si,  
              čo ti moc Božia dala...  
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